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 Tid Tisdagen den 26 april kl. 17:30 – 17:50 
 Plats Hantverkargatan 3, Glasbruket 
 Justering 

 
 
 

Måndagen den 2 maj 2022 av §§ 1-5, 7-9, 11, 12, 15-
17 
Omedelbar justering av §§ 6, 10, 13, 14 tisdagen den 
26 april 2022 
 
 

 Karin Ernlund                                                             Hassan Jama 
  

Närvarande  
 Beslutande ledamöter: 
 Karin Ernlund (C), ordförande 

Hassan Jama (V), vice ordförande 
           
Bo Sundin (M)  
Mikael Sundin (M)  
Hanna Wistrand (L)  
Minna Thullberg (MP) 
Destiny Zandi Näslund (KD)   
Suhur Salahyusuf (S)  
Tobias Johansson (V)  
 
Beslutande ersättare: 
Nahman Hanna (S) Mirja Räihä (S) 
Sandra Zuniga Michel för Ulla Sjöbergh (S) 
 
Ersättare:  
Richard Hellberg (M) 
Billy Östh (M) 
Camilla Hane (M)  
Joel Forsberg (MP) 
Hamid Ershad Sarabi (C)  
Moissis Nikolaidis (S)  
Lisa Söderblom Arce (V)  
 

 
 

Tjänstemän: 
 

 

Borgarrådssekreterare Alice Vestlin (C), borgarrådssekreterare 
Sixten Svanberg (S), förvaltningschef Marina Högland, Peter 
Ahlström, Susanne Olsson, personalföreträdare Linda Runcrantz, 
nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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 § 1 

Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Hassan Jama (V) att 
tillsammans med ordföranden Karin Ernlund (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen 2 maj 2022. 
 
 
§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut 

A. Öppettider på Farsta sim- och idrottshall 
B. Öppettider på Högdalens sim- och idrottshall 
C. Öppettider på Sandsborgsbadet 

 
Beslut 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
 
§ 3 
Anmälningsärenden 

A. Funktionshinderrådets protokoll för mars 
B. Planärende på samråd Alviks strand, Alvik 1:18 m.fl. 
C. Svar på kontorsremiss av förslag till riktlinjer för anläggande 

av laddinfrastruktur i befintlig bebyggelse 
D. Svar på kontorsremiss av Stadsdelsvisa åtgärdsförslag för 

biologisk mångfald: Enskede-Årsta-Vantör, Farsta och 
Skarpnäck 

E. Svar på medborgarförslag om anläggande av padelbana vid 
Nälstastråket 

 
Beslut 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 
 
§ 4 
Månadsrapport per mars 
Dnr 1.2.1/2022/1412 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 april 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
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Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 5 
Stöd till Stockholm Pride 
Dnr 3.4/2022/1413 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden beviljar ett stöd om 0,4 mnkr till Stockholm Pride 
avseende festivalen Stockholm Pride 2022. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 april 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 6 
Revisionsrapport – Bidrag till ideella föreningar nr 3/2022 
Dnr 1.4/2022/384 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag:  
 

1. Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
2. Idrottsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 1 april 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna 
Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund 
(KD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Idrottsnämndens viktigaste uppgift är att främja fysisk hälsa, 
friluftsliv och rörelse. Föreningslivet är motorn i 
Stockholmsidrotten och skapar tusentals aktivitetstimmar varje 
vecka. Därför är det viktigt att nämndens föreningsstöd går till 
föreningar som bedriver aktiviteter som bidrar till att 
stockholmarna rör på sig. Idrottsnämnden är en av flera 
nämnder som betalar ut stöd till föreningar i Stockholm. Det är 
viktigt att renodla nämndernas uppdrag och att rätt stöd betalas 
ut från rätt nämnd. Vi vill därför uppmana idrottsförvaltningen att i 
nästa översyn av reglementet förtydliga riktlinjerna för 
föreningsstöd så att det går till föreningar som främjar just fysisk 
aktivitet och rörelse. 
 
 
§ 7 
Högdalens BP, 11-spels konstgräsplan, multisportyta med 
ispist samt servicebyggnad, Örby 4:1, inriktningsbeslut 
Dnr 8.1.1/2016/770 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut till 
en sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1 

 
2. Idrottsnämnden godkänner en tillkommande bedömd 

hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd av 
bedömd inriktning för projektet Högdalens BP, 11-spels 
konstgräsplan, multisportyta med ispist samt 
servicebyggnad. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 28 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Suhur Salahyusuf m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
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Det är mycket glädjande att konstgräset och kylrören äntligen 
kommer på plats på Högdalens BP. Majoriteten har dock liten 
förtjänst för att detta faktiskt blir av. 
Under förra mandatperioden hade den rödgrönrosa majoriteten 
avsatt medel för att lägga konstgräs och kylrör på Högdalens BP 
redan 2019. När den moderatledda majoriteten tog över sköt 
man fram projektet till 2024.  
 
Efter påtryckningar från oss när det stod klart att det skulle 
byggas bostäder på Bandhagens BP tvingades majoriteten 
backa något och lovade att konstgräset och kylrören skulle vara 
på plats i alla fall till 2021. Tyvärr höll inte majoriteten detta löfte 
heller. Projektet sköts fram till 2022. I handlingen till nämnden 
idag kan vi läsa att konstgräset och kylrören inte kommer att 
vara i bruk förens 2023.  
 
Den grönblå majoriteten vill helt enkelt inte prioritera idrottsytor i 
söderort. För den moderatledda majoriteten går 
skattesänkningar och privatiseringar först. Med ett 
socialdemokratiskt styre hade Högdalens BP redan haft 
konstgräs och kylrör i flera år vid det här laget. 
 
 
§ 8 
Nya löparbanor på Stockholms Stadion, inriktnings- och 
genomförandebeslut 
Dnr 5.1.1/2022/822 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd av 
projektet nya löparbanor på Stockholms stadion. 

 
2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa genomförande av nya 
löparbanor på Stockholms stadion till en sammanlagd 
beräknad utgift redovisad i bilaga 1. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 28 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Ny idrottsplats – Bällsta IP, Riksby 1:3, reviderat 
utredningsbeslut 
Dnr 8.3.1/2020/2778 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner projektdirektivet. 
 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta 
beställa av fastighetsnämnden framtagning av handlingar 
för projekt Ny idrottsplats Bällsta IP, Riksby 1:3, som 
underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en 
reviderad utredningsutgift om totalt 19 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 28 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur Salahyusuf 
m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det är glädjande att nya idrottsplatser byggs i Stockholm. I fallet 
för Bällsta IP kan vi dock tyvärr konstatera att Bromma flygplats 
ännu en gång hindrar den utveckling som vore önskvärd. Sedan 
tidigare har multisporthallen och ishallen som planerades på 
Bällsta IP behövts strykas från planerna på grund av att de 
skulle störa inflygningsvinkeln mot flygplatsen. 
 
Kontoret skriver även denna gång i sitt utlåtande att Bromma 
flygplats förhindrar och komplicerar byggandet av viktiga 
idrottsytor för stockholmarna: 
 
”Friidrottsplatsens placering under inflygningsbanan till Bromma 
flygplats ger många restriktioner som avsevärt har påverkat 
anläggningarnas utformning, t ex avseende byggnadshöjd, 
störning av radiotrafik och krav på ej bländande ljus och 
fasadmaterial. Risk för invändigt flygbuller i hallen ställer krav på 
en ljuddämpande tung konstruktion.” 
 
Bromma flygplats är kort sagt en bromskloss för stadens 
utveckling. En snabb nedläggning vore önskvärd både för 
bostadsbyggandet på flygfältet men också för annan 
stadsutveckling i området. Begränsningarna som flygplatsen ger 
upphov till är förändringarna i planerna för Bällsta IP olyckliga 
exempel på. 



Sida 7 av 19 

 

 
Idrottsförvaltningen 
Box 8313 
104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

 
§ 10 
Renovering och utveckling av Älvsjöbadet, Älvsjö 1:1, 
genomförandebeslut 
Dnr 5.1.1/2021/2307 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Renovering och utveckling av Älvsjöbadet till en 
investeringsutgift redovisad i bilaga 1. 
 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 
som redovisas i bilaga 1, som en följd av projektet 
Renovering och utveckling av Älvsjöbadet och föreslår att 
kommunstyrelsen godkänner den tillkommande 
hyreskostnaden. 
 

3. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 24 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Suhur Salahyusuf m.fl. (S) föreslår: 

 
1. Att Idrottsnämnden ska utreda konsekvenserna av ett 

eventuellt införande av avgifter på Älvsjöbadet i syfte 
att säkra tillgängligheten för alla stockholmare. 

2. Att Idrottsnämnden ska se över avgiftsnivån på 
stadens samtliga utomhusbad. 

3. Att därutöver anföra följande: 
 

Det är glädjande att Älvsjöbadet renoveras och rustas upp. 
Badet kan på så vis utgöra ett attraktivt besöksmål för 
älvsjöborna och andra stockholmare. En yta för spontanidrott i 
anslutning till badet skulle även det höja platsens attraktivitet. 
Nya och renoverade bad och idrottsytor som medborgare vill 
nyttja sänker trösklarna för rörelse och aktivitet. Stockholm har i 
dagsläget en stor brist på ytor att idrotta och röra sig på.  

 
Det är dock oroande att majoriteten vill göra Älvsjöbadet till ett 
betalbad med spärrar och stängsel utan att ha utrett vad detta 
får för effekter. Det är inte orimligt att någon form av avgift 
behöver tas ut för att projektet ska kunna genomföras. En 
utredning behöver dock göras för att se vilka alternativ som 
finns. Alla stockholmare ska ha tillgång till stadens utebad och 



Sida 8 av 19 

 

 
Idrottsförvaltningen 
Box 8313 
104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

eventuella avgiftsnivåer måste ligga på en nivå som säkrar att 
ingen stängs ute från att besöka Älvsjöbadet.  

 
Syftet med att rusta upp befintliga bad är att stockholmarna ska 
kunna fortsätta att ha glädje av dem. Vilka konsekvenser olika 
nivåer av avgifter får måste därför noggrant utredas. Det är av 
stor vikt att eventuella avgifter inte hindrar stockholmarna att 
besöka badet. En övervägning av olika alternativ behöver göras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Suhur Salahyusuf m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Vänsterpartiet tycker att det är mycket positivt att stadens 
utomhusbad utvecklas och rustas upp till modernare standard 
genom till exempel tempererade bassänger, nya 
personalutrymmen och ett lyft av utemiljön.  
 
Däremot ser vi problem med att införa inträdesavgift på badet 
efter renoveringen.  
2019 levde cirka 20 procent av barnen i Sverige med låg 
ekonomisk standard. Älvsjöbadet ligger i Enskede-Årsta-Vantör 
och Rädda barnen visade för några år sedan att det var det 
stadsdelsnämndsområde som, sett till antal, hade flest fattiga 
barn. 
 
Klassklyftor tar inte sommarlov. Stockholm stad måste därför ha 
en politik för att alla barn ska ha en meningsfull sysselsättning 
även under juni, juli och augusti.  
 
Vänsterpartiet anser därför att innan avgifter på Älvsjöbadet 
införs måste en tydlig analys av för- och nackdelar göras. 
Exempelvis måste konsekvenserna för fattiga barnfamiljer och 
konsekvenserna för simkunnigheten analyseras. 
 
 
§ 11 
Hägerstensåsens BP, ny servicebyggnad, 
genomförandebeslut 
Dnr 5.1.1/2021/3019 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
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hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd 
av nytt klubbhus och omklädningsbyggnad på 
Hägerstensåsens BP. 
 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av nytt 
klubbhus och omklädningsbyggnad på  
Hägerstensåsens BP till en sammanlagd beräknad 
utgift redovisad i bilaga 1. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 29 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
§ 12 
Förslag till strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande 
av stadens spontanidrottsytor 
Dnr 1.3/2022/1184 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande av 
stadens spontanidrottsytor.  

 
2. Idrottsnämnden beslutar att överlämna strategin till 

kommunfullmäktige för fortsatt beredning samt 
fastställande. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 31 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur 

Salahyusuf m.fl. (S) föreslår: 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till 
beslut. 
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2. Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att lägga 
till i strategin konkreta förslag till stöd till övriga 
nämnder med ansvar för spontanidrottsytor. 

3. Att därutöver anföra följande: 
 
Vi välkomnar Idrottsförvaltningens förslag till strategi för 
Stockholm stads spontanidrottsplatser. Likt tidigare 
framtagna strategier och det Idrottspolitiska programmet 
2018-2022 är även detta ett viktigt och efterfrågat 
material. Strategin är ett angeläget verktyg för att uppnå 
målet om att tillgodose alla stockholmares möjlighet att 
kunna utöva kvalitativ, jämlik, jämställd och meningsfull 
spontanidrott.  
 
Som det mycket väl står i strategin är det flera av stadens 
nämnder som har delat ansvar när det kommer till 
utveckling av spontanidrottsanläggningar. Detta gör att 
strategin skiljer sig från liknande tidigare dokument 
(Strategi för idrottsanläggningar 2022-2026, Stockholms 
stads strategi för det rörliga friluftslivet 2018-2022) där 
idrottsnämnden haft det främsta huvudansvaret. Denna 
skillnad innebär bland annat att utan tillskott av resurser 
från Idrottsförvaltningen i form av aktivt stöd till 
nämnderna finns det risk att strategins vägledningar och 
riktningar inte tillämpas i praktiken. Detta gäller särskilt 
stadsdelsförvaltningarna som inom sin rådighet över 
parkmark har möjlighet att, inte bara tillskapa nya platser, 
utan också vidareutveckla existerande spontanidrottsytor. 
Dock saknar ofta stadsdelarna kompetens att leda 
investeringsprojekt för att ta fram nya sportanläggningar.  
 
Vidare beskrivs i strategin att det ska gå att bryta 
normativa mönster kring nyttjandet av sportytor genom 
att till exempel skapa verksamhet som bjuder in olika 
grupper att använda samma plats på olika sätt. Här finns 
utmaningen att få just få de prioriterade grupperna att 
upptäcka och aktivt vilja vistas på platserna. Detta skulle 
till exempel kunna avhjälpas genom att 
Idrottsförvaltningen, genom sitt väletablerade 
föreningsnätverk, stöttar med att vidareförmedla 
information eller omlokalisera verksamhet till de nya 
sportytorna. Exempel på detta kan vara att göra som i 
Skärholmens stadsdelsförvaltning där simhallen 
organiserade kvinnogympa på det rosa utegymet i 
Sätradalsparken. Detta var väldigt uppskattat då många 
kvinnor som var träningsovana fick chans att upptäcka 
och lära sig att använda utegymet.  
 
Vi vill också poängtera att det är viktigt att den 
uppföljning som ska göras genomförs på ett sådant sätt 
att det är enkelt att bedöma om utvecklingen går åt rätt 
håll. Vad forskningen säger är förstås centralt i detta 
avseende. Statistik för att kunna följa arbetet kommer att 
vara viktigt. Det bör inte vara otänkbart att statistik för hur 
nyttjandet av idrottsytorna ser ut kan tas fram årligen. 
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Vi anser därför att Idrottsnämnden även utreder 
möjligheten att avsätta resurser för att bistå nämnder mer 
aktivt utvecklingen av spontanidrottsytor. Ett exempel är 
att ordna forum för erfarenhetsutbyte mellan nämnder, 
stöd i det tidiga planeringsstadiet samt i 
uppföljningsarbetet och utvärdering. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur Salahyusuf 
m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
 
§ 13 
Kajstrategi för Stockholms stad - Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2021/694 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
2. Idrottsnämnden beslutar att omedelbart justera 

paragrafen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur 

Salahyusuf m.fl. (S) föreslår: 
 

1. Att återremittera ärendet. 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Vänsterpartiet välkomnar att det görs en revidering av 
kajstrategin i syfte att levandegöra stadens kajer. 
Givetvis måste användningen av kajerna anpassas efter 
sjöfartens behov, men det finns också en stor potential 
för att skapa plats åt fler restauranger, caféer, musik- och 
kulturevenemang samt möblering, växtlighet och 
markbeläggning som bjuder in till sociala möten och 
vistelse på platsen.  
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Vi menar dock att några perspektiv behöver lyftas fram 
tydligare i strategin. Det är bra att staden ska arbeta för 
ökade möjligheter för till exempel barer och restauranger 
att bedriva verksamhet på stadens kajer. Men minst lika 
viktigt är att kajerna är en attraktiv plats även för den som 
vill ta med sig sin matlåda ner till vattnet på lunchrasten, 
äta en glass med en vän eller ta en medhavd kaffe på en 
bänk i solen. Det är därför viktigt att exempelvis 
möblering bjuder in till spontan och informell vistelse på 
platsen, liksom att pontoner och andra inrättningar inte 
begränsar allmänhetens tillgång och vyer från kajerna.  
 
Vi saknar även skrivningar om hur kajerna kan användas 
för att förstärka ekologisk hållbarhet och bättre integreras 
i stadens gröna infrastruktur. Grönska och växtlighet 
bidrar inte bara till ökad trivsel och upplevelsevärden. Det 
underlättar också dagvattenhanteringen och främjar ett 
gott mikroklimat genom att till exempel erbjuda skugga 
under varma sommardagar. Mot bakgrund av detta 
menar vi att förstärkningar av grönstruktur och ekologiska 
kvaliteter bör vara ett utpekat fokusområde i strategin. 
 
Biltrafik och parkeringar nämns enbart i förbifarten i 
förslaget, men för att verkligen öppna upp stadens kajer 
för folkliv behöver inriktningen vara att ytorna ska vara 
bilfria. Idag fungerar biltrafiken många gånger som en 
fysisk barriär som begränsar allmänhetens tillgång till 
kajerna, samtidigt som parkerade bilar tar mark i anspråk 
som skulle kunna användas för caféverksamhet eller 
sittplatser för flanerande stockholmare. Genom att 
begränsa biltrafiken skapas också en säkrare miljö för 
dem som vistas på platsen, inte minst för barn.  
    
Barnperspektivet lyser överhuvudtaget med sin frånvaro, 
vilket är ett viktigt skäl till att kajstrategin bör 
återremitteras. Flerfunktionella ytor som kan användas 
för lek, lekfulla inslag i barns ögonhöjd samt slitstarka 
och giftfria material bidrar exempelvis till att skapa en 
miljö som är inkluderande och tillgänglig för barn. Med en 
lekplats bredvid restaurangen kan även barn ha utbyte av 
platsen på sina villkor. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur Salahyusuf 
m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
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§ 14 
Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar - 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2022/819 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
2. Idrottsnämnden beslutar att omedelbart justera 

paragrafen. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 mars 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) föreslår: 

 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till 

beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Vi välkomnar Kulturförvaltningens strategi för Stockholm 
stads fritids-och ungdomsgårdar. Det är ett gediget 
arbete som ligger bakom strategin med ett 
utredningsunderlag som ger en omfattande och tydlig bild 
av fritids-och ungdomsgårdarnas förutsättningar att 
bedriva kvalitativ, jämlik, jämställd och meningsfull 
fritidsverksamhet.  Utredningen visar klart och tydligt att 
detta område är i ett stor behov av ökade insatser på ett 
flertal plan.  
 
Fritids-och ungdomsverksamheterna är ett område där 
stora besparingar gjorts tidigare under den grönblåa 
mandatperioden så behovet av satsningar är skriande. Vi 
är därför förvånade över hur majoriteten väljer att hantera 
en så viktig strategi utan att också tilldela budget med 
nödvändiga resurser för att ge kulturförvaltningen och 
stadsdelsnämnderna verkliga förutsättningar att kunna 
genomföra och uppfylla strategins uppdrag och mål. Med 
våra förslag till budget skulle stadsdelsförvaltningarna till 
exempel få utökad driftbudget för en  ungdomssatsning 
fritidsgårdar i en jämlik återstart med bland annat ökade 
medel för förstärkt fritidsverksamhet för barn och unga 
med funktionsvariation, ökad driftsbudget för fritidsgårdar 
och lokal kulturverksamhet genom högre bemanning och 
ökat öppethållande fritidsgårdarna.  
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Vi anser att utan extra tillsatta medel är strategin tandlös. 
Mål som att säkra jämställdheten, jämlikheten och 
tryggheten på dagens fritidsgårdar blir svåra att uppnå 
när det idag till exempel saknas fysiska platser i form av 
tillgängliga, attraktivt inredda, fräscha och 
verksamhetsanpassade lokaler för att kunna bedriva 
meningsfull verksamhet för alla. Utredningen föreslår att 
samtliga stadsdelsförvaltningar gör en genomlysning av 
lokaler där ungdomsverksamhet bedrivs. Strategin borde 
därför inkludera mål kring anpassningar och åtgärder i 
lokalfrågan.  
 
I sammanhanget är det också anmärkningsvärt att 
fritidsgårdar läggs ned innan denna genomlysning är klar. 
I Barnombudsmannens senaste rapport framgår 
exempelvis hur staden växer och att Hägersten-Älvsjö 
stadsdel 2030 förväntas växa till ca 29 000 barn. Att i 
ljuset av denna nya strategi och de behov som finns 
lägga ned två av stadsdelens fritidsgårdar utan grundlig 
barnkonsekvensanalys medför frågetecken om vilka 
intressen som väger tyngst. Utökade resurser och ett 
starkare barnrättsperspektiv är viktigt för att möjliggöra 
en meningsfull fritid för barn och unga i Stockholm. 
 
Samma gäller målet om att öka andelen utbildade 
fritidsledare, det är en väldigt bra målsättning men blir 
svår att uppnå utan tillskott av ekonomiska medel för att 
rekrytera och behålla kompetent personal. Vi anser även 
att målet om att unga som upplever fritids- och 
ungdomsgården som trygg kräver många insatser för att 
uppfyllas. I utredningen föreslås till exempel att staden 
tillsätter en arbetsgrupp för att anta en stadsövergripande 
plan för hur fritids- och ungdomsgårdar hanterar kriser 
och upprätthåller trygghet. Detta borde strategin också ta 
upp och sätta mål kring för att säkerhetsställa att 
personal får rätt utbildning i det arbetet.  För att uppfylla 
målet om att vara nöjd med aktiviteterna krävs det även 
resurser och ekonomiska medel för att målgruppen ska 
få verkliga möjligheter att påverka utbudet och tryggheten 
på verksamheten för att förverkliga de önskade 
aktiviteterna och genomföra trygghetsskapande 
åtgärderna.  
 
En viktig faktor som vi saknar i strategin är 
kommunikationsstrategier för att nå ut till målgrupperna. 
Det är tydligt att stadens verksamheter inte når ut med 
information om sina aktiviteter till alla barn och unga. Det 
vore därför intressant att lägga till en del i strategin som 
berör utveckling av kommunikations-och dialoginsatser 
för att både informera och ta del av synpunkter och 
förslag från målgrupperna. Bättre kommunikation kring 
verksamheterna är även viktiga för fler att ta del av som 
vårdnadshavare, skola, fältassistenter och socialtjänst. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
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stöds av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Suhur Salahyusuf m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Vi välkomnar kulturförvaltningens strategi för Stockholm stads 
fritids- och ungdomsgårdar. Det är ett gediget arbete som ligger 
bakom strategin med ett utredningsunderlag som ger en 
omfattande och tydlig bild av fritids- och ungdomsgårdarnas 
förutsättningar att bedriva kvalitativ, jämlik, jämställd och 
meningsfull fritidsverksamhet. Utredningen visar klart och tydligt 
att detta område är i ett stor behov av ökade insatser på ett 
flertal plan.  
 
Fritids-och ungdomsverksamheterna är ett område där stora 
besparingar gjorts tidigare under den grönblåa mandatperioden 
så behovet av satsningar är skriande. Vi är därför förvånade 
över hur majoriteten väljer att hantera en så viktig strategi utan 
att också tilldela budget med nödvändiga resurser för att ge 
kulturförvaltningen och stadsdelsnämnderna verkliga 
förutsättningar att kunna genomföra och uppfylla strategins 
uppdrag och mål. Med våra förslag till budget skulle 
stadsdelsförvaltningarna till exempel få utökad driftbudget för en 
ungdomssatsning fritidsgårdar i en jämlik återstart med bland 
annat ökade medel för förstärkt fritidsverksamhet för barn och 
unga med funktionsvariation, ökad driftsbudget för fritidsgårdar 
och lokal kulturverksamhet genom högre bemanning och ökat 
öppethållande fritidsgårdarna. 
 
Vi anser att utan extra tillsatta medel är strategin tandlös. Mål 
som att säkra jämställdheten, jämlikheten och tryggheten på 
dagens fritidsgårdar blir svåra att uppnå när det idag till exempel 
saknas fysiska platser i form av tillgängliga, attraktivt inredda, 
fräscha och verksamhetsanpassade lokaler för att kunna bedriva 
meningsfull verksamhet för alla. Utredningen föreslår att 
samtliga stadsdelsförvaltningar gör en genomlysning av lokaler 
där ungdomsverksamhet bedrivs. Strategin borde därför 
inkludera mål kring anpassningar och åtgärder i lokalfrågan.  
 
I sammanhanget är det också anmärkningsvärt att fritidsgårdar 
läggs ned innan denna genomlysning är klar. I 
Barnombudsmannens senaste rapport framgår exempelvis hur 
staden växer och att Hägersten-Älvsjö stadsdel 2030 förväntas 
växa till ca 29 000 barn. Att i ljuset av denna nya strategi och de 
behov som finns lägga ned två av stadsdelens fritidsgårdar utan 
grundlig barnkonsekvensanalys medför frågetecken om vilka 
intressen som väger tyngst. Utökade resurser och ett starkare 
barnrättsperspektiv är viktigt för att möjliggöra en meningsfull 
fritid för barn och unga i Stockholm. Samma gäller målet om att 
öka andelen utbildade fritidsledare, det är en väldigt bra 
målsättning men blir svår att uppnå utan tillskott av ekonomiska 
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medel för att rekrytera och behålla kompetent personal. Vi anser 
även att målet om att unga som upplever fritids- och 
ungdomsgården som trygg kräver många insatser för att 
uppfyllas. I utredningen föreslås till exempel att staden tillsätter 
en arbetsgrupp för att anta en stadsövergripande plan för hur 
fritids- och ungdomsgårdar hanterar kriser och upprätthåller 
trygghet. Detta borde strategin också ta upp och sätta mål kring 
för att säkerhetsställa att personal får rätt utbildning i det arbetet. 
För att uppfylla målet om att vara nöjd med aktiviteterna krävs 
det även resurser och ekonomiska medel för att målgruppen ska 
få verkliga möjligheter att påverka utbudet och tryggheten på 
verksamheten för att förverkliga de önskade aktiviteterna och 
genomföra trygghetsskapande åtgärderna. 
 
En viktig faktor som vi saknar i strategin är 
kommunikationsstrategier för att nå ut till målgrupperna. Det är 
tydligt att stadens verksamheter inte når ut med information om 
sina aktiviteter till alla barn och unga. Det vore därför intressant 
att lägga till en del i strategin som berör utveckling av 
kommunikations-och dialoginsatser för att både informera och ta 
del av synpunkter och förslag från målgrupperna. Bättre 
kommunikation kring verksamheterna är även viktiga för fler att 
ta del av som vårdnadshavare, skola, fältassistenter och 
socialtjänst. 
 
 
§ 15 
Nya ishallar på Sätra IP 
Dnr 2.3.2/2022/1298 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner för egen del hyresavtal för 
nya ishallar inom Sätra IP, bilaga 1. 

 
2. Idrottsnämnden föreslår att kommunfullmäktige 

godkänner hyresavtal för nya ishallar inom Sätra IP, 
bilaga 1. 

 
3. Idrottsnämnden föreslår att kommunfullmäktige ger 

idrottsnämnden i uppdrag att genomföra upphandling för 
uppförandet av ishallar som ska hyras enligt bilaga 1. 

 
4. Idrottsnämnden beslutar för egen del, under förutsättning 

att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan, att uppdra åt 
förvaltningschefen att besluta om 
upphandlingsdokument, tilldelning av kontrakt, 
avbrytande av upphandling samt tecknande av 
upphandlingskontrakt. 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 11 april 2022. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
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1) Ordföranden Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), 

Hanna Wistrand (L), Minna Thullberg (MP) och Destiny 
Zandi Näslund (KD) föreslår (se beslutet). 

 
2) Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur 

Salahyusuf (S) föreslår: 
 

1. Att avslå förslaget till hyresavtal med privat 
fastighetsägare. 

2. Att i stället ge fastighetskontoret uppdraget att 
projektera för två ishallar på Sätra IP. 

3. Att därutöver anföra följande: 
 
I den blågröna budgeten kan vi läsa att staden ska se till att 
privata företag köper och investerar i så kallade 
samhällsfastigheter, alltså skolbyggnader, förskolebyggnader, 
idrottshallar, äldreboenden och så vidare. Syftet med 
privatiseringen av samhällsfastigheter är, enligt den 
moderatledda majoriteten, att minska stadens låneskuld. Något 
som vi kan se inte har lyckats då låneskulden har ökat kraftigt 
under denna mandatperiod. Under flera år har ökningen 
dessutom varit större än under förra mandatperioden.  
 
På sikt är inhyrning i privata fastigheter betydligt dyrare för 
skattebetalarna jämfört med när staden självt äger. Detta påtalar 
bland annat både Riksrevisionen och Kommuninvest. 
Idrottsförvaltningen skriver också själva att skillnaden i 
hyreskostnad jämfört med om staden självt byggt och ägt 
hallarna kommer att öka över tid. Orsaken är främst att privata 
aktörer har avkastningskrav och dessutom lånar pengar till högre 
ränta än staden. Även detta, att hänsyn måste tas till bolagets 
avkastningskrav, poängterar förvaltningen. Anledningen till att 
majoriteten ändå går fram med så kallade OPS-lösningar är 
således helt ideologiskt. Detta måste få ett stopp, utförsäljningen 
av Stockholm måste upphöra. 
 
Hur mycket dyrare just detta projekt kommer att bli är dock dolt 
för skattebetalarna eftersom denna del i ärendet är 
sekretessbelagd. I förvaltningens underlag för budget 2023 
skriver man dock: 
 
”Nämndens kostnad för hyror beräknas öka med relativt stora 
belopp under budgetperioden. Därutöver tillkommer även ökade 
hyreskostnader under budgetperioden för anläggningar som hyrs 
av andra hyresvärdar än fastighetsnämnden.” 
 
Det ekonomiska argumentet för att använda den typ av OPS-
lösningar som detta projekt är ett exempel på håller alltså inte. 
Fördelarna med att bygga och äga i egen regi överväger. De 
som får stå för notan för dessa ideologiska privatiseringsprojekt 
är alla barn och unga som nyttjar idrottsanläggningar i 
Stockholm och den mångfald av föreningar som hyr in sig i dem. 
 
Enligt majoritetens förslag angående ishallarna på Sätra IP ska 
idrottsnämnden hyra in sig i det privata bolagets lokaler i 25 år. 
Risken är därför närmast obefintlig för den privata investeraren. 
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Ändå finns det praktiskt tagit ingen fördel för staden med 
upplägget. Samtidigt som det i längden innebär högre kostnader 
förlorar också staden rådigheten över lokalerna. Kontrollen är 
helt i händerna på det privata bolaget. Det går inte ens att 
garantera att stadens idrottsverksamhet får fortsätta när 
hyreskontraktet löper ut.  
 
Allt detta vet majoriteten. Det är också därför så mycket av 
innehållet i det föreslagna hyresavtalet sekretessbelagts. Det 
offentliga förtjänar dock en större insyn när projekt som dessa 
ska beslutas om.  
 
Socialdemokraterna kräver ett stopp för privatiseringen och 
utförsäljningen av Stockholm. 
Vi säger därför nej till OPS-lösningen relaterande till ishallarna 
på Sätra IP. Vi anser att staden självt bör renovera och utveckla 
fastigheter för viktiga verksamheter i staden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Karin Ernlund (C) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Karin Ernlund (C), Bo Sundin m.fl. (M), Hanna Wistrand 
(L), Minna Thullberg (MP) och Destiny Zandi Näslund (KD). 
 
Reservation 
Vice ordföranden Hassan Jama m.fl. (V) och Suhur Salahyusuf 
m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
 
§ 16 
Förvaltningschefen informerar 
Förvaltningschefen Marina Högland informerade om det 
fortlöpande arbetet på Grimsta IP. Förvaltningen har en dialog 
med fastighetskontoret angående bodar som ska vara temporära 
omklädningsrum. 
 
 
§ 17 
Övrigt 
Suhur Salahyusuf m.fl. (S) lämnar följande skrivelse till 
idrottsnämnden: 
 
En ny kursstart för stadens simskola och tidigareläggning 
av öppning av stadens uppvärmda utomhusbad 
 
I stadens årsredovisning för 2021 uppges att simkunnigheten i 
staden beräknas ha sjunkit med 10 procent jämfört med åren 
innan. Det är en drastisk försämring och situationen kräver nu 
krafttag för att förbättra. Stadsledningskontoret uppger att 
pandemin utgör en av orsakerna till försämringen. Anledningen 
till pandemins inverkan bedöms vara de restriktioner som 
påverkat både hur skolorna prioriterat simundervisning och att 
antalet platser i simskolan minskat. Möjligheten till spontan 
simträning har inte heller varit möjlig i samma utsträckning som 
tidigare eftersom stadens anläggningar tvingats stänga eller 
anpassas. 
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Det är bra att insatser för ökad vattenvana ska genomföras i 
flera av stadens plaskdammar och att en utvecklingsstrategi för 
skolsimskola i årskurs två är framtagen. Staden behöver dock 
kraftigt utöka simskolan redan nu och göra den tillgänglig för fler. 
De insatser som hittills presenterats är inte tillräckliga. Fler 
måste snabbt lära sig simma i Stockholm. Inte minst i 
ytterförorterna är insatserna särskilt brådskande.  
 
Vi föreslår därför att stadens fem uppvärmda utomhusbassänger 
ska öppnas tidigare än planerat. Detta skedde även 2021 i syfte 
att tillgängliggöra dessa bad för invånarna efter långa 
begränsningar av idrottsverksamheten på grund av pandemin. 
Det finns ingen anledning att göra detta till en 
engångsföreteelse. Förutom att en tidigare öppning av 
utomhusbaden möjliggör för mer spontan simträning och utökad 
vattenvana för stockholmarna, skulle det dessutom kunna 
innebära fler platser att bedriva simskoleverksamhet på. 
 
I dagsläget bedrivs stadens simskola inte under 
sommarmånaderna. Vissa år har staden dock gjort punktinsatser 
för simundervisning i vissa bassänger och vid vissa strandbad. 
Någon fullvärdig kursstart för simskolan har dock inte funnits 
under våren och sommaren. Det är en förlorad möjlighet som nu 
måste användas i ljuset av försämringen av simkunnigheten. 
Stadens simskola är populär och tiderna bokas snabbt upp vid 
varje kursstart. Ett nytt utbildningstillfälle under våren och 
sommaren möjliggör för fler barn att lära sig simma.  
 
Simkunnigheten måste snabbt öka i Stockholm. Den försämring 
som skett under pandemin innebär faror för ett ökat antal 
drunkningsolyckor under sommaren. En förlängd säsong för de 
uppvärmda utomhusbaden i kombination med en ny kursstart för 
simskolan i maj är kraftfulla insatser för att möta problemet. 
Dessa två insatser har dessutom uppenbara synergieffekter.  
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår vi: 
 
Att nämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att öppna stadens 
uppvärmda utomhusbassänger senast den 25 maj.  
 
Att nämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att införa en femte 
simskolestart i maj som bland annat kan bedrivas i stadens 
uppvärmda utomhusbassänger.  
 
Att nämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att säkerställa att 
personalen på baden har de resurser som behövs för att med 
bibehållen nivå på arbetsmiljön kunna genomföra dessa beslut. 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg
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